
Evropský region Dunaj-Vltava: Dolní Bavorsko předává předsednictví Kraji Vysočina 
 
Dingolfing. Štafetový kolík byl předán: Od tohoto týdne už Prezidiu Evropského regionu 
Dunaj-Vltava (ERDV) nepředsedá Dolní Bavorsko, nýbrž český Kraj Vysočina. Dosavadní 
předseda tohoto společenství sedmi regionů Bavorska, Rakouska a Česka a současně 
prezident Krajského zemského sněmu Dolního Bavorska Dr. Olaf Heinrich předal svou roli 
Pavlu Pacalovi, náměstkovi hejtmana Kraje Vysočina. „Laťku jste nastavili vysoko, budeme 
se snažit ji udržet“, pochválil Pacal svého předchůdce a současně na posledním zasedání 
Prezidia v Dolním Bavorsku minulou středu v obci Oberteisbach (okres Dingolfing-Landau) 
představil celou řadu vlastních myšlenek. 
 
Evropský region Dunaj-Vltava byl založen s cílem, aby pomohl venkovským regionům 
v příhraničních oblastech udržet krok s metropolitními regiony. S ohledem na blížící se konec 
dotačních programů z Bruselu bylo na posledním prezidiu rozhodnuto prověřit možnost 
založit novou právní formu, tzv. Evropské seskupení pro územní spolupráci (ESÚS). Podle 
Dr. Heinricha by mělo ESÚS tu výhodu, že by mohlo v budoucnu po odchodu velkého 
přispěvatele EU Velké Británie využívat další dotační prostředky, určené pro příhraniční 
regiony, které by jinak zůstaly nedosažitelné. Heinrich také uvedl, že se Prezidium rozhodlo 
vyjasnit dosud nevyřešené otázky, týkající se možného založení ESÚS, a považuje to za cíl 
svého funkčního období. Na toto téma se v Bruselu brzy uskuteční jednání, jejichž cílem 
bude vyhodnotit a zvážit šance i rizika. 
 
Jako další významné mezníky v roce předsednictví 2017 uvedl Heinrich stanovení dvou 
hlavních témat evropského regionu, která díky tomu mohou jít více do hloubky. Jedná se o 
témata: „Posílení a propagace společného hospodářského prostoru ERDV“ a „ERDV jako 
atraktivní region pro mladé i starší obyvatele“. První kroky již byly učiněny. Kraj Vysočina 
bude také v letošním roce rozvíjet téma roku „ERDV – aktivní a soudržný region“. K tomuto 
tématu představil nový předseda Prezidia Pavel Pacal první myšlenku: „V roce 2018 se 
zaměříme na rozvoj malých obcí, protože ty si opravdu zaslouží podporu. Jsou to velké 
výzvy.“ Měla by vzniknout soutěž o titul „Obec roku v ERDV“, která podpoří mimořádné 
komunální aktivity v rámci společenství. Kromě toho by také mohlo být vyhlášeno udělování 
umělecké ceny odborným školám s uměleckými obory. Další myšlenkou je projekt „Čistý 
evropský region“. Zde by bylo možné využít zkušenosti z úspěšných projektů v oblasti 
ochrany životního prostředí na Vysočině, navrhl Pacal. Je také možné využít příležitosti 
některých mezinárodních dnů: „Uspořádáme například přeshraniční aktivity u příležitosti Dne 
jazyka nebo Dne seniorů.“ Dále jsou také plánovány studijní cesty pro starosty, které mohou 
napomáhat dalšímu sbližování regionů. 
 
Pacal označil ERDV za „instituci, v jejíž úspěch věří.“ Heinrich, stejně jako Ivana Stráská, 
hejtmanka Jihočeského kraje, potvrdil, že se jednalo o vynikající funkční období a vzájemná 
spolupráce byla vždy příjemná. S tím souhlasil také Franz Meyer, zemský rada zemského 
sněmu v Pasově a Heinrichův zástupce na pozici předsedy Prezidia: „Dolní Bavorsko 
odvedlo velmi dobrou práci.“ Odstupující předseda označil uplynulých dvanáct měsíců za 
„vzrušující období, ve kterém podařilo mnohého dosáhnout.“ Jako symbolický dárek předal 
Heinrich Pacalovi malou jabloň se sedmi větvičkami, které představují sedm regionů a 
připomínají, že evropský region kvete a prosperuje. Na závěr ocenili hosté při exkurzi do 
největšího závodu BMW na světě zajímavé informace o průmyslovém regionu Dolního 
Bavorska.  
 
 


